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Onderwerp: Vragen CDA-fractie over voorstel Vaststellen beleidsscenario’s GWP 2018-2022 
 
De CDA-fractie heeft voorafgaand aan het Forum Ruimte van 10 oktober 2017, vragen gesteld over 
het voorstel Vaststellen beleidsscenario’s GWP 2018-2022. In het hiernavolgende beantwoorden wij 
de gestelde vragen, na ze eerst te hebben herhaald. 
    
    
Vraag 1. Wat moeten wij ons voorstellen bij de ambitie “Actief bevorderen van de 
waterbeleving” 
Zijn daar investeringen voor nodig en zo ja, is dat verwerkt in de geprognosticeerde rioolheffing. 
 
Antwoord: Het oppervlakte water in de woonwijken van Oudewater zijn in het verleden aangelegd om 
functionele reden, zoals waterpeil beheer of het afvoeren van water. Water in stedelijk gebied kan 
echter ook een bijdrage leveren aan het woongenot in de wijk. Met deze ambitie willen wij gaan kijken 
of wij de waterbeleving in de wijken kunnen vergroten.  
U kunt  hierbij bijvoorbeeld denken aan het aanleggen van natuurvriendelijke oevers waardoor de 
biodiversiteit van het water vergroot wordt en kinderen hier allerlei insecten kunnen vinden. Ook in het 
vastgestelde Masterplan Binnenstad zijn een aantal maatregelen opgenomen om de waterbeleving in 
de binnenstad te vergroten. 
 
De kosten voor het bevorderen van de beleving van water worden al gedeeltelijk in de rioolheffing 
verwerkt, zoals het gedeeltelijk toerekenen van de baggerkosten. Ook verbeteringen aan het 
rioolstelsel die de waterkwaliteit verbeteren kunnen aan de rioolheffing toegerekend worden. Andere, 
niet rioolgerichte, maatregelen zullen op en andere wijze gefinancierd moeten worden en vaak deel 
uitmaken van een groter project. 
  
2.  Bij het beleidsscenario hoog behoort onder meer de ambitie “actief stimuleren van 
afkoppelen op particulier terrein”. 
Vraag 1:  Waar wordt aan gedacht m.b.t. “actief stimuleren”  
 
Antwoord: Op de eerste plaats willen wij de onze inwoners bewust maken van de gevolgen van de 
klimaatverandering als gevolg van hevige regenval en maatregelen die zij op eigen terrein kunnen 
treffen om deze gevolgen te beperken of het water te kunnen hergebruiken. Daarnaast denken wij 
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aan het bieden van mogelijkheden om het overtollige hemelwater van hun perceel separaat aan te 
kunnen bieden. Het gaat hierbij met name om de wijken waar nu nog een gemengd rioolstelsel ligt. 
 
Vraag 2: Is het mogelijk om particulieren te verplichten om hun HWA af te koppelen van het riool.  
 
Antwoord: De gemeente kan in haar bouwverordening verplichten afval- en hemelwater te scheiden 
en aan de perceelgrens gescheiden aan te bieden. 
In bestaande situaties kan dit niet en zal in samenspraak met de eigenaar gekeken moeten worden 
op welke wijze hij zijn hemelwater gescheiden aan kan bieden. In dat geval kan een subsidieregeling 
ingesteld worden. 
 
3. In hoofdstuk 5.3 van bijlage 2 bij het raadsvoorstel (Keuzenotitie waterbeleid) staat in de 
grafiek  dat veruit de grootste vervangingsinvesteringen gepland zijn in 2032. 
Daar valt ook te lezen dat maatregelen in het kader van de klimaatontwikkeling in combinatie met 
rioolvervanging worden uitgevoerd. 
Vraag 1: Wat betekent dat  voor het nemen van adequate maatregelen in het kader van de klimaat 
ontwikkelingen in de periode van 2018 tot 2032 ??  Doen we tot die tijd niets ?? En zo ja, welke 
risico’s worden dan gelopen ?? 
Antwoord: Dit hangt af van de door de Raad gekozen beleidsscenario’s. Bij het beleidsscenario Laag 
zal een afwachtende houding aangenomen worden ten aanzien van klimaatverandering. Bij het 
beleidsscenario Hoog zal nader onderzocht worden welke risico’s op welke locatie(s)  gelopen 
worden.   
Dit wil niet zeggen dat we tot die tijd niets doen, daar waar problemen bekend zijn nemen we 
maatregel of maken ‘werk met werk’ in combinatie met andere onderhoudswerkzaamheden. 
De risico’s die we lopen zijn vaker overlast van ‘water op straat’ met de daarmee gepaard gaande 
overlast. Bij gemengde rioolstelsels ontstaat daarbij een gezondheidsrisico omdat fecaliën gemengd 
met hemelwater op straat kunnen komen. 
 
4. De Deltacommissie heeft in september 2017 bepaald dat alle gemeenten voor 2019 een 
stresstest moeten laten uitvoeren om knelpunten op het gebied van onder meer wateroverlast in kaart 
te brengen. Dat staat in het zogenoemde Deltaplan Ruimtelijke Adaptatie. 
Vraag: Wanneer gaat Oudewater deze stresstest uitvoeren ?? 
 
Antwoord: Voor  onze zorgplicht voor het hemelwater nemen  wij een stresstest op in onze plannen.  
De Deltacommissie spreekt over een stresstest met betrekking tot de ruimtelijke adaptatie. 
Ruimtelijke Adaptatie is een ruimer begrip dat ook kijkt naar de gevolgen van klimaatverandering die 
buiten de kaders van het Waterbeleidsplan valt. U moet hierbij bijvoorbeeld denken aan de gevolgen 
van hitte stress. Wij zullen kijken in welke mate een stresstest voor het hemelwater gecombineerd 
kan worden de stresstest voor ruimtelijke adaptatie, zoals bedoeld door de Deltacommissie.   

 

De wethouder, 

 

S. O. Ypma 
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